
Protokół Nr OR.IV.0051-14/07
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 25 października 2007 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.

Stan Rady - 21 
Obecni – 21

Ad 1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

Otwarcia  XIV  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  dokonał  Pan  Lech  Litwora 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  sesja  jest 
prawomocna. Następnie zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do porządku obrad?
Nikt takowych nie miał, w związku z czym poinformował, że Pan Prezydent Miasta zwrócił się do 
niego z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad następującego projektu uchwały:
– w sprawie  wyboru  delegata  do  Międzygminnego  Związku Telekomunikacyjnego z  siedzibą 

w Rybniku i zaproponował, aby wprowadzić go jako punkt 7i). Zapytał, czy radni wyrażają 
zgodę na wprowadzenie powyższego projektu uchwały do porządku obrad?

Rada Miejska jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie dodatkowe punktu do porządku obrad 
(ilość głosów: za - 21).

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad w całości (ilość głosów: za - 21).    

Ad 2.   
Pan Mieczysław Kieca Prezydent Miasta złożył informację:
– o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w okresie od 24 września 

2007 roku do 19 października 2007 roku,
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Następnie  Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  powiedział,  że  w  związku  z  wyborem  Pana 
R. Zawadzkiego na posła do Sejmu  Rzeczypospolitej Polskiej, musi on zrezygnować ze stanowiska 
Zastępcy Prezydenta Miasta z dniem 31 października 2007r. W związku z powyższym, aby uniknąć 
jakichkolwiek  spekulacji  mówiący  przedstawił  nowego  Zastępcę  Prezydenta  Miasta  Panią  dr 
Aleksandrę  Chudzik  Dziekan  Wydziału  Zamiejscowego  Wyższej  Szkoły  Humanistyczno-
Ekonomicznej, która od dnia 1 listopada 2007r. rozpocznie swoją pracę. 

Pani  Aleksandra  Chudzik  przywitała  wszystkich  zgromadzonych  na  sesji.  Stwierdziła,  że  dla 
wszystkich jest jasne, że Pan R. Zawadzki był ikoną, symbolem wodzisławskiej oświaty, dlatego 
bardzo  trudno  będzie  Go  zastąpić  na  stanowisku  Zastępcy  Prezydenta  Miasta.  Dodała,  że  jej 
życiową  dewizą  jest  motto:  „Miej  odwagę  być  mądrym”,   a  mądrość  mówiąca  rozumie  jako 
spotkanie z każdym człowiekiem, również Radą Miejską oraz wymianę myśli. Poinformowała, że 
swoją koncepcję pracy przedstawi na następnej sesji Rady Miejskiej. Następnie podziękowała Panu 
Prezydentowi Miasta za zaufanie jakim Ją obdarzył. 

1



Przewodniczący Rady Miejskiej przywitał w imieniu całej Rady Miejskiej Panią A. Chudzik.

Następnie  Prezydent  Miasta  przedstawił  informacje,  które  nie  znalazły  się  w  informacji 
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami:
– poinformował, iż uczestniczył w spotkaniach:

– z Radą Rodziców Szkoły Podstawowej Nr 3 w sprawie modernizacji szkoły,
– z Przewodniczącymi Rad i Zarządów Dzielnic w sprawie planowanych budżetów 

oraz zadań Rad Dzielnic na przyszły rok,
– z K. Rajem - dyr.  oddziału GDDKiA w Katowicach w sprawie przygotowań do 

budowy autostrady A1. (inwentaryzacja dróg, wykonawca, objazdy, chodnik na DK 
78, sygnalizacja świetlna na skrzyżowaniu Kopernika-Witosa-Bogumińska),

– z J. Stumpfem - dyr. Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie przygotowań miasta 
Wodzisław Śląski do konkursu na bazę treningową EURO 2012. Tematem rozmowy 
była  również  wewnętrzna  obwodnica  miasta  (droga  zbiorcza)  oraz  ulica 
Młodzieżowa,

– z mieszkańcami ulicy Pokoju (Nowe Miasto) w sprawie budowy parkingu,
– z zespołem wdrażającym i monitorującym Strategię Rozwoju Miasta na lata 2007-

2020,
– z W. Hajdukiem - Prezesem Sądu Okręgowego w Gliwicach w sprawie przyszłości 

wydziału Sądu Okręgowego w Wodzisławiu Śląskim,
– z przedstawicielami telewizji TVT Żory w sprawie planowanej współpracy,
– z młodzieżą w Gimnazjum Nr 4
– z mieszkańcami miasta:

26.09 - Zawada
02.10 - Wilchwy (SP9)
08.10 - Stare Miasto
10.10 -  Kokoszyce
18.10 - Osiedle XXX-lecia PRL, Piastów, Dąbrówki
19.10 - Nowe Miasto
22.10 - Jedłownik Osiedle
24.10 - Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka
29.10 - Radlin II
30.10 - Wilchwy (SP8)

– poinformował, iż brał udział w:
– uroczystym otwarciu kompleksu sportowego przy Zespole Szkół Technicznych,
– organizacji oraz inauguracji I roku akademickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku,
– inauguracji roku akademickiego Wyższej Szkoły Humanistyczno - Ekonomicznej,
– uroczystych obchodach Dnia Edukacji Narodowej,
– szkoleniu  prowadzonym  przez  Prezesa  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 

w Katowicach dotyczącym zasadności wydatkowania środków budżetowych,
– konferencji pn. "Razem przeciw ubóstwu" zorganizowanej przez Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej,
– szkoleniu pracowników Urzędu Miasta oraz jednostek organizacyjnych mających na 

celu poprawę komunikacji interpersonalnej,
– uroczystym podpisaniu umowy z wykonawcą (konsorcjum ALPINE) na  budowę 

autostrady A1,
– spotkaniu organizacyjnym z członkami Młodzieżowej Rady Miasta,
– organizacji międzynarodowej konferencji w Wodzisławiu Śląskim pn. "Europejska 

Współpraca  Terytorialna  w  latach  2007-2013.  Jak  skutecznie  wykorzystać  sieci 
współpracy".  Było  to  lokalne wydarzenie  (Lokal  Event)  będące  elementem serii 
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konferencji w regionach państw UE pn. "OPEN DAYS 2007",
– sesji  naukowej  pn.  "Znani  Wodzisławianie"  zorganizowanej  w  Liceum 

Ogólnokształcącym  Nr 1,
– podpisaniu  PRO-UMOWY  dotyczącą  przygotowania  projektu  indywidualnego 

w ramach I/II osi priorytetowej Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 
2007-2013 pt. "Ochrona wód dorzecza Górnej Odry w zlewni oczyszczalni ścieków 
Karkoszka II w Wodzisławiu Śl."    

– o sposobie realizacji interpelacji radnych które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 
między 26.09.2007r. a 24.10.2007r. -  wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Prezydentowi Miasta za przedstawienie informacji. 
Następnie poinformował, że ewentualne pytania czy wnioski do przedstawionej informacji radni 
będą mogli zadać w punkcie „wolne głosy i wnioski”.

Ad 3.
Informacja na temat stanu realizacji inwestycji zaplanowanych w budżecie miasta na rok 2007 oraz 
stanu wykonania zadań rzeczowych w dzielnicach miasta przedstawionych do realizacji przez Rady 
Dzielnic.  Zreferowała  Pani  J.  Szymecka-Pysz  Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  Miejskich 
i Gospodarki Komunalnej. 

Pani J. Szymecka - Pysz poinformowała, że informacja z zakresu wykonania zadań inwestycyjnych 
i  zadań  Rad Dzielnic  była  przedmiotem obrad:  Komisji  Gospodarki  Komunalnej(...)  i  Komisji 
Strategii(...).  Dodała,  że  temat  jest  bardzo  obszerny,  ponieważ  zadań  inwestycyjnych  jest  37, 
natomiast zadań Rad Dzielnic jest ponad 100. W związku z powyższym zapytała, czy ma po kolei 
omawiać zadania?

Przewodniczący Rady Miejskiej, powiedział, że radni wcześniej otrzymali całe materiały z którymi 
mogli się zapoznać, dlatego poprosił radnych o zadawanie pytań. 

Radny A. Króliczek stwierdził, że na Komisji Strategii(...) radni mieli kilka uwag do przedstawionej 
informacji. Zapytał, czy zostaną one uwzględnione, a w szczególności uwaga dotyczącą terminu 
realizacji termomodernizacji SP Nr 17?

Pani J. Szymecka - Pysz poinformowała, że w dniu 24.10. br. wpłynął do niej wniosek Komisji 
Strategii(...) dotyczący przyśpieszenia terminu realizacji SP Nr 17. Dodała, że wspólnie z Biurem 
Zamówień  Publicznych  musi  prześledzić,  czy  istnieje  możliwość  przyśpieszenia  realizacji  tej 
inwestycji.

Radny M. Balcer zapytał:
– kiedy będzie realizowany remont kolejnego odcinka chodnika na ul. Jastrzębskiej?
– co z łącznikiem ulic Odrodzenia-Jastrzębska?
– czy można będzie wykonać rynienki na ul. Jabłoniowej oraz czy Rada Dzielnicy będzie mogła 

przyznać jakieś środki w roku 2008 na ten cel?

Pani J. Szymecka - Pysz powiedziała, że jeżeli chodzi o chodnik na ul. Jastrzębskiej to wcześniej 
była  podana  już  informacja,  iż  SKM otrzymały  zlecenie  na  wykonanie  tego  zadania  i  nie  ma 
żadnego zagrożenia niewykonania zadania, ponieważ inwestycja będzie wykonana do końca tego 
roku.  Stwierdziła,  że  jeżeli  chodzi  o  łącznik  ulicy  Odrodzenia-Jastrzębskiej,  konieczne  jest 
uregulowanie  stanu  prawnego terenów,  w momencie  ich  uregulowania  Miasto  przejmie  tereny, 
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a  następnie  przygotowana  zostanie  odpowiednia  dokumentacja  wraz  z  pozwoleniem  wodno-
prawnym, wówczas zostanie wszczęta procedura realizacyjna. Natomiast jeżeli chodzi o zadania 
Rad Dzielnic, to konieczne jest podjęcie konkretnych uchwał Rad Dzielnic w których wykazane 
będą  zadania  do  realizacji  wraz  ze  środkami  zabezpieczonymi  przez  Rady  Dzielnic,  wówczas 
Wydział rozpocznie realizację tych inwestycji. 

Radna W. Kiermaszek-Lamla zapytała, czy ogłoszono już przetarg oraz jak daleko są posunięte 
prace związane z inwestycją pt. „Oświetlenie ul. Parkowej i ks. Szwedy”?

Pani  J.  Szymecka  -  Pysz  stwierdziła,  że  informacja  która  została  przekazana  radnym  została 
sporządzona na koniec sierpnia 2007r. Powiedziała, że został  ogłoszony przetarg na oświetlenie 
ul. Parkowej i Ks. Szwedy, otwarcie przetargu nastąpi w dniu 9.11.2007r. a projektowany termin 
wykonania tego oświetlenia 20.12.2007r.

Pan  K.  Walas  Przewodniczący  Zarządu Dzielnicy  Osiedle  XXX-lecia  PRL,  Piastów,  Dąbrówki 
stwierdził,  że  w  Wieloletnim  programie  inwestycyjnym  na  lata  2007-2009  jest  inwestycja  pt. 
„Rewitalizacja  Zespołu Pałacowo-Parkowego-etap I”,  natomiast  nie  ma zadania inwestycyjnego 
dotyczącego zagospodarowania jarów. Dodał, że na przyszły rok zgodnie z wykazem projektów 
planowanych do realizacji w ramach poszczególnych programów operacyjnych była przewidziana 
kwota w wysokości  500.000,00 zł na zagospodarowanie jarów, w związku z czym zapytał, czy nie 
nastąpiła jakaś pomyłka?

Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  powiedział,  że  inwestycja  dotycząca  zagospodarowania  jarów 
została  wpisana  do  planowanego budżetu  na  2008 rok.  Dodał,  że  trzeba  zdawać sobie  sprawę 
z  faktu,  iż  inwestycje  umieszczone w wykazie  projektów planowanych do realizacji  w ramach 
poszczególnych  programów  operacyjnych  będą  realizowane  jeżeli  zostaną  ogłoszone  konkursy 
w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego,  jednakże  w  budżecie  Miasta  trzeba  będzie 
zabezpieczyć odpowiednie kwoty na poszczególne inwestycje które mogą być zgłaszane w ramach 
ogłaszanych  konkursów.  Stwierdził,  że  obecnie  trwa  sprawdzanie  jakie  inwestycje  mogą  być 
realizowane w ramach ogłoszonych już konkursów na przyszły rok. Zaznaczyć należy, że jeżeli 
dana inwestycja nie będzie realizowana, kwoty zabezpieczone w budżecie będą przesuwane na inną 
inwestycję, która podlega procedurze konkursowej. 

Ad 4.   
Informacja  Dyrektora  MOPS  o  stanie  pomocy  społecznej  w  Wodzisławiu  Śląskim  -  problemy 
i bezpieczeństwo bezdomnych przed zimą 2007/2008. Zreferowała Pani M. Porembska Dyrektor 
MOPS. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że  wszyscy otrzymali  materiały,  w związku z czym 
zapytał, czy Pani Dyrektor ma przedstawiać informację?
Radni zdecydowali, że przystąpią od razu do zadawania pytań. 

Radny M. Balcer zapytał, czy środki zabezpieczone w budżecie Miasta na działalność MOPS są 
wystarczające?

Pani M. Porembska powiedziała, że przez wszystkie lata nauczono się gospodarowania środkami 
jakie są przyznane z budżetu Miasta, dodatkowo ośrodek pozyskuje środki zewnętrzne i  jest  to 
wystarczające. 
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Ad 5.
Strategia Oświatowa Miasta Wodzisławia Śląskiego na lata 2007-2014.
Zreferował Pan R. Zawadzki II Zastępca Prezydenta Miasta.

Pan  R.  Zawadzki  II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  powiedział,  że  przedstawiony  materiał  jest 
poddany pod dyskusję, natomiast w momencie wypracowania ostatecznego brzemienia dokumentu 
będzie przyjęty na sesji w miesiącu listopadzie. Stwierdził, że omawiany materiał jest obszerny, 
pokazuje sytuację demograficzną stanowiącą klucz oraz obrazującą co w przyszłości będzie się 
działo  w  oświacie.  Dodał,  że  materiał  obrazuje  kwestię  poszczególnych  szkół  i  ilość  uczniów 
w tych szkołach,  na podstawie opracowania widać jak utrzymuje się tendencja  coraz mniejszej 
ilości uczniów w szkołach (na podstawie wyliczeń liczba uczniów będzie mniejsza o ok. 400), co 
spowoduje szczególnie  w latach 2011-2012 spadek ilości oddziałów w szkołach podstawowych i 
gimnazjach. Poinformował, że zostały przyjęte następujące warianty:
– utrzymywać odpowiednią ilość uczniów w każdej klasie,
– zachować na dotychczasowym poziomie sieć szkół.
Stwierdził, że istnieje bardzo duże zagrożenie, iż kilka szkół w niedługim czasie będzie musiało 
wypracować własną wizję i koncepcję rozwoju szkoły w związku z czekającymi ich trudnościami 
finansowymi  chyba,  że  Miasto  podejmie  decyzję  o  utrzymaniu  tych  szkół  pomimo  wysokich 
kosztów. W związku z powyższym rodzi się pytanie,  czy Miasto chce postawić w szkołach na 
poziom  nauczania  czy  na  prowadzenie  oszczędności.  Mówiący  zauważył,  że  opracowując 
koncepcję oświaty należałoby się kierować hierarchią potrzeb Miasta a mianowicie czy ważniejsze 
jest  przygotowanie  dzieci  do  życia  dorosłego,  czy  ważniejsza  jest  kwestia  wprowadzenia 
oszczędności.  Również  rodzi  się  istotna  kwestia,  czy  podejmie  się  realizację  wariantów drogą 
rewolucji  czy  drogą  reform.  Mówiący  zaproponował,  aby  koncepcję  realizować  drogą  reform 
dlatego,  że  gwałtowne  zmiany  w  krótkim  czasie  mogłyby  przynieść  niewielkie  oszczędności, 
jednak oddźwięk społeczny byłby o wiele większy. Powiedział, że obecnie subwencja oświatowa na 
jednego ucznia wynosi ok. 3.500 zł i wystarcza ona na ok. 75% kosztów jakie miasto ponosi na 
jednego ucznia. Zauważył że jest to istotna kwestia gdyż liczba uczniów zmniejsza się, również 
wiąże  się  to  z  uzyskaniem  mniejszej  subwencji  oświatowej.  Stwierdził,  że  zostało  wyliczone 
w skali kraju, iż liczba uczniów w klasie powinna wynosić ok. 27, aby w miarę ekonomicznie 
utrzymać oddział. Zostało również wyliczone, iż utrzymanie jednego oddziału kosztuje  w skali 
roku   50.000,00  zł  bez  względu  na  ilość  uczniów w klasie.  Powiedział,  że  na  75%  kosztów 
ponoszonych na utrzymanie szkół Miasto nie ma wpływu ponieważ są to środki zabezpieczone na 
płace dla nauczycieli.  Dodał, że w okresie przedwyborczym padały propozycje, aby liczba uczniów 
w klasie była na poziomie 24. Zauważył, że jako poseł będzie chciał pracować w Komisji Oświaty, 
aby mieć możliwość wpływania na polską oświatę m.in. będzie proponował utrzymanie w klasach 
liczbę uczniów na poziomie 24. Stwierdził, że obecnie sytuacja w oddziałach, jeżeli chodzi o ilość 
uczniów jest  dobra,  ponieważ w Gimnazjach w klasach  jest  średnio po 28 uczniów,  natomiast 
w  szkołach  podstawowych  jest  25-24  uczniów.  Dodał,  że  statystki  obrazują,  iż  w  okresie 
następnych  5  lat  zaczną  znacznie  spadać  liczby  oddziałów  w  gimnazjach,  dlatego  być  może 
szukanie  oszczędności  rozpocznie  się  poprzez  łączenie  niektórych  gimnazjów.  Jednakże  trzeba 
sobie zdawać sprawę że wprowadzenie jakichkolwiek zmian w sieci placówek oświatowych będzie 
trudne, chociażby z przyczyn społecznych. Mówiący zauważył, również że należy się zastanowić w 
tedy nad obiektami które po połączeniu szkół będą stały puste, jednak gdyby zdecydowano się na 
taki  ruch  to  ilość  uczniów w klasach  musiałby  wynosić  30  co  dawałoby  roczne  oszczędności 
w kwocie 2.000,000,00 zł,  co oczywiście jest  niemożliwe z punktu widzenia szkoły.  Dodał,  że 
mogą zdarzyć  się  takie  sytuacje  gdzie  w jednym gimnazjum klasa  będzie  liczyła  33  uczniów, 
natomiast w innym klasa będzie liczyła 25 uczniów. Powiedział, że również są minusy powyższego 
rozwiązania  a  mianowicie  przy  tak  dużej  ilości  uczniów  w  klasach,  trzeba  będzie  otworzyć 
dodatkowe grupy w zależności od przedmiotu, dowozić część uczniów do szkół, w związku z czym 
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suma  wyliczonych  oszczędności  zaczyna  się  pomniejszać,  dlatego  w  przedstawianej  strategii 
zaproponowano  inne  rozwiązanie  a  mianowicie  naturalną  możliwość  wygaszania  działania 
niektórych szkół, jeżeli zostanie utrzymany warunek 25-24 uczniów w klasie oraz zmuszenie szkół 
w  których  są  najwyższe  koszty  utrzymania  jednego  ucznia  do  szukania  rozwiązań 
oszczędnościowych.  Powiedział,  że  również  w  omawianej  strategii  została  przedstawiona  baza 
sportowa i jej rozwój, i na Komisjach szczególnie dyskutowana była ta kwestia ogólnie ustalono, że 
przedstawione  propozycje  rozwoju  bazy  sportowej  nie  są  sztywne  i  w  dalszym  ciągu  można 
dyskutować, negocjować kwestie związane z kolejnością realizacji planów. Dodał, że niewątpliwie 
największe  potrzeby jeżeli  chodzi  o  bazę  sportową są  w szkołach  usadowionych mniej  więcej 
w Centrum Miasta. Stwierdził, że również jeżeli chodzi o remonty szkół, to w pierwszej kolejności 
remontowane są te szkoły które już wcześniej  były zaproponowane do remontu.  Nadmienił,  że 
Prezydent Miasta informował, że lata 2008-2010 są najlepszymi latami na realizację i poprawę bazy 
oświatowej w Mieście, czyli do momentu kiedy rozpocznie się finansowanie inwestycji związanych 
z  budową  kanalizacji.  W  związku  z  powyższym  zaproponował,  aby  większość  środków 
finansowych  w  latach  2009-2010  przeznaczyć  na  rozwój  bazy  oświatowej  przy  współudziale 
koncepcji pozyskiwania środków zewnętrznych.
  
Pan  S.  Grzybacz  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka  zapytał, 
dlaczego  SP Nr  2  nie  została  ujęta  na  str.  55  Rozdział  VII  -  Wnioski  w  ramach  ocieplenia 
i  wykonania  elewacji  budynków? Należy wziąć  pod uwagę fakt,  iż  szkoła posiada ogrzewanie 
gazowe i większa część okien jest wymieniona.  Zauważył, że Rada Dzielnicy w ramach własnych 
środków co rocznie przyznaje jakieś środki na tę szkołę. 

Pan R. Zawadzki II Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że  w tym roku dla SP Nr 2 niejako 
z Wydziału Edukacji przeznaczono ok. 70.000,00 zł przede wszystkim na dokończenie wymiany 
okien  oraz  na  remonty,  które  według  Dyrektora  były  najbardziej  potrzebne.  Powiedział, 
że faktycznie w szkołach gdzie funkcjonuje ogrzewanie gazowe koszt utrzymania jednego ucznia 
jest o 50% wyższy niż w szkołach gdzie funkcjonuje tradycyjne ogrzewanie. Dodał, że prowadząc 
analizę  SP Nr  2  nie  została  umieszczona w wykazie  szkół  przewidzianych  do  prac  w ramach 
ocieplenia i wykonania elewacji budynku, gdyż są inne szkoły w których wykonanie tego typu prac 
przyniesie większe oszczędności. Zauważył, że wymiana okien w tej szkole powinna przyczynić się 
do znacznych oszczędności przynajmniej w nadchodzącym okresie zimowym. Poinformował, że 
Wydział Edukacji przeznaczył dwa tygodnie temu dodatkowo kwotę 40.000,00 zł.
             
Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy zapytał, czy wymiana okien po przekazaniu 
tych środków nastąpi w miarę szybko?

Pan R. Zawadzki II Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że wymiana okien powinna nastąpić 
w miarę szybko. 

Radny M. Balcer zapytał, czy Rada Rodziców i rodzice szkół które w przyszłości miałyby ulec 
reorganizacji w odpowiednim czasie zostaną o takim fakcie poinformowani? 

Pan R. Zawadzki II Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że reorganizacja placówek oświatowych 
musi  być  skonsultowana z  Radami  Rodziców,  gdyż  jest  to  warunek formalny bez  którego nie 
można podjąć żadnej decyzji.

Radny Cz. Rychlik stwierdził, że bardzo dobrze iż Pan Prezydent jest za stabilizacją, spokojem, 
różne były dokumenty dotyczące oświaty, również często poprzedni rząd stawiał na jakość edukacji 
a  później  na  ekonomię.  Następnie  odniósł  się  do  artykułu  zamieszczonego  w  Nowinach 
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Wodzisławskich  w  którym  m.in.  było  sformułowanie  "Dyrektorzy   placówek  pochłaniających 
najwięcej pieniędzy i rodzice posyłający tam dzieci rozumieją tą sytuację i już podejmują kroki by 
to zmienić" zapytał, czy są już konkretne przykłady szkół które starają się już coś zmienić w tej 
materii?  Również  poprosił  o  przytoczenie  jeszcze  raz  argumentów  przemawiających  za 
wykonaniem termomodernizacji  Zespołu  Szkół  Nr  2  przy  ul.  Wałowej.  Stwierdził,  że  Komisja 
Oświaty(...) wskazała kilka priorytetów m.in. SP Nr 17, SP Nr 3, Gimnazjum Nr 2- budowa sali 
gimnastycznej, SP Nr 28, które należy w jak najszybszym czasie wykonać. Stwierdził, że na temat 
SP Nr 28 w trakcie spotkań z Radą Dzielnicy, radni z osiedli mówili, iż ta szkoła powinna wejść do 
planu  zadań  inwestycyjnych  wcześniej  aniżeli  w  roku  2010.  Następnie  zapytał,  co  dalej 
z opracowaną strategią, czy zostanie przygotowany projekt uchwały w myśl którego Rada Miejska 
przyjmie strategię a jeżeli tak, to kiedy takowy projekt uchwały zostanie przedstawiony?

Pan R. Zawadzki II Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że ostatnie reformy oświaty w aspekcie 
ogólnokrajowym prowadzone przez poprzedni rząd, faktycznie dotyczyły nie tylko podniesienia 
jakości edukacji, ale także były brane pod uwagę oszczędności jakie mogły reformy te przynieść. 
Zauważył, że ocena prowadzonych reform przez poprzedni rząd jest krytyczna, jednakże nie należy 
oczekiwać w najbliższym czasie  zmiany ustawy o systemie oświaty,  chociaż  problem kondycji 
finansowej gimnazjów, całej wizji wychowawczej, szkół ponadgimnazjalnych istnieje. Następnie 
mówiący  powiedział,  że  podczas  opracowywania  przedstawionego  dokumentu  chodziło 
o  wywiązanie  się  szerokiej  dyskusji  zarówno  społecznej,  jak  i  o  to  aby  dyrektorzy  placówek 
oświatowych zauważyli i  zrozumieli,  że problemy szkół to nie tylko problemy dydaktyczne ale 
również  problemy  związane  z  kondycją  finansową  poszczególnych  placówek.  Nadmienił,  że 
Gmina-Miasto  Wodzisław  prowadzi  szkoły  poprzez  MZOPO  dzięki  czemu  są  oszczędności 
w administracji,  księgowości itd.,  jednakże taki sposób prowadzenia placówek oświatowych ma 
efekt  uboczny  w  postaci  braku  uwidocznionego  wydawania  środków  przez  dyrekcje  szkół. 
Stwierdził,  że  koncepcja  ogólnego  finansowania  szkół  zaciera  świadomość  dyrektorów  szkół 
o konieczności wprowadzania oszczędności,  w związku z czym przedstawiona informacja która 
również  dotarła  do  poszczególnych  szkół  na  terenie  Miasta  przyczyniła  się  do  tego,  iż  szkoły 
rozpoczęły  szukać  rozwiązań  oszczędnościowych  np.  poprzez  sprawdzanie  zużycia  i   mocy 
zamówionej energii elektrycznej. Powiedział, że również w tych szkołach najbardziej zagrożonych 
reorganizacją  z  powodu  małej  ilości  dzieci  uczęszczających  do  tych  szkół  jak  np.  SP Nr  21 
w Radlinie pojawiają się inicjatywy jak np. powstała przy tej szkole już Fundacja która zamierza 
zająć się wspomaganiem szkoły. Zauważył, że wszystkie szkoły zagrożone ze względu na małą 
liczbę dzieci mają szansę utrzymać się jedynie poprzez formę szkół społecznych. Stwierdził, że 
harmonogram remontów placówek oświatowych można w jakiś  sposób ustalić,  jednakże  temat 
utylizacji azbestu w SP Nr 28 związany jest z możliwością pozyskania środków zewnętrznych na 
utylizację tego azbestu. Zauważyć należy, iż obecnie można pozyskać jedynie 50% środków ale 
jedynie  na  utylizację  azbestu,  natomiast  Miasto  musiałoby  wyłożyć  50%  i  to  zdemontowanie 
azbestu oraz wykonać koncepcję nowej elewacji. W związku z powyższym, patrząc na możliwości 
pozyskania środków zewnętrznych na wymianę elewacji tej szkoły termin realizacji tej inwestycji 
został określony na rok 2010, również w oparciu o procedury związane ze zgłoszeniem projektu. 
Powiedział, że w międzyczasie również wydatkowano środki na remonty dachów, gdyż w okresie 
ulewnych deszczy na 23 jednostki oświatowe, 20 było zalanych. Stwierdził, że audyt wykonany 
w  Zespole  Szkół  Nr  2  wykazał,  że  po  ociepleniu  tejże  szkoły  można  odzyskać  jeden  kocioł 
ekologiczny  na  węgiel,  który  następnie  mógłby  zostać  wykorzystany  w  innej  placówce 
umożliwiając jej dogrzewanie. Dodał, że do sesji w miesiącu listopadzie należałoby podjąć decyzję 
w zakresie hierarchii potrzeb w zakresie bazy oświatowej, gdzie, które szkoły najpierw realizować. 
Zauważył, że nie ma dyskusji co do budowy sali gimnastycznej w Gimnazjum Nr 2, rozpoczęcia 
remontów w  SP Nr 3 ze względu na gotową dokumentację, termomodernizacji SP Nr 17 gdzie jest 
koncepcja  ogłoszenia  przetargu na wyłonienie wykonawcy projektu,  termomodernizacji  Zespołu 
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Szkół Nr 2 gdzie został złożony wniosek do WFOŚiGW o pozyskanie pożyczki. Natomiast należy 
zastanowić się nad ustaleniem harmonogramu remontu pozostałych placówek oświatowych. Dodał, 
iż należy zdawać sobie sprawę z faktu, że kwestia realizacji wszystkich inwestycji związana jest 
z  kosztami.  Stwierdził,  że  należy  również  zastanowić  się  nad  remontami  bazy  sportowej,  jak 
również wziąć pod uwagę różne inicjatywy społeczne, zmierzające do sfinansowania budowy bazy 
sportowej m. in. rodzice finansują wykonanie projektu. Zauważył, że dyrektorzy placówek mogą 
składać  wnioski  o  pozyskanie środków zewnętrznych w ramach ogłaszanych konkursów, gdzie 
istnieje możliwość pozyskania 60-70% dotacji zewnętrznej. Dodał, że miasto jeżeli będzie duża 
szansa pozyskania środków zewnętrznych, na pewno wspomoże takowe projekty. 

Pan  J.  Porochoński  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Wilchwy  stwierdził,  że  na  stronie  42 
została przedstawiona tabela harmonogramów remontów placówek oświatowych, gdzie jest zapis 
„SP Nr 8 - remont w ramach szkód górniczych - termin rozpoczęcia prac 2008r.” i zapytał, czy 
pozyskanie środków ze szkód górniczych jest pewne, jeżeli tak to w ramach tych środków jaki 
zakres robót zostanie wykonany?

Pan  R.  Zawadzki  II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  powiedział,  że  w  Szkole  Podstawowej  Nr  8 
dokonano oględzin wraz z Inspektorem ze szkód górniczych, który odnotował wszystkie zauważone 
szkody. W związku z powyższym najprawdopodobniej decyzja o przyznaniu środków w ramach 
szkód górniczych zostanie podpisana. Dodał, że nie kwestionowano szkód górniczych które zostały 
ujawnione  jak  np.  ok.60%  wymiany  dachu,  regulacji  stolarki  okiennej,  gruntownego  remontu 
łazienek, malowania większości sal i korytarzy, realizacji odwodnienia wokół budynku i chodnika. 
Stwierdził, że również SP Nr 21 ma duże szanse na realizację pewnych remontów w ramach szkód 
górniczych, w związku z czym został wstrzymany remont dachu tej szkoły. Również w SP Nr 21 
uznano,  iż  w wyniku szkód górniczych deformacji  uległa  nawierzchnia  boiska przy  tej  szkole, 
w związku z czym istnieje realna szansa na pozyskanie środków ze szkód górniczych na remont 
nawierzchni tego boiska. 

Radny R. Zalewski  nawiązał do zapisu znajdującego się w omawianej Strategii na stronie 44 „/.../ 
doprowadzić do odpowiedniego stanu technicznego boiska sportowe w Szkołach Podstawowych 
Nr 2, Nr 4, Nr 5, Nr 10, Nr 15, Nr 16, Nr 17, Nr 21-wspomaganie działań społeczności lokalnych 
w pozyskiwaniu środków na  realizację  zadań/.../”,  zapytał  czy przedstawiona kolejność określa 
harmonogram w jakiej kolejności będą przeprowadzane remonty?

Pan  R.  Zawadzki  II  Zastępca  Prezydenta  Miasta  stwierdził,  że  przedstawiono  szkoły  według 
kolejności  numerów  szkół.  Dodał,  że  taki  zabieg  był  celowy,  aby  wszyscy  mieli  wpływ  na 
wypracowanie  faktycznej  kolejności  remontów  placówek,  jednakże  należy  również  wziąć  pod 
uwagę informacje demograficzne, które bardzo wyraźnie przedstawiają które szkoły mają szansę na 
stabilizację.  Nadmienił,  że  również  należy  zdawać  sobie  sprawę,  iż  przedstawione  tabele 
demograficzne mogą ulec zmianie jeżeli  w któreś Dzielnicy rozpocznie się intensywna budowa 
domów, dlatego należy również przewidzieć możliwość wprowadzenia innych rozwiązań. 

Radny M. Balcer powiedział, że podczas rozmowy jaką odbył z Panem Rekiem oraz kompetentną 
osobą z Bierunia, uzyskał informację, iż w miarę możliwości w kolejnych latach będzie możliwa do 
wykonania w ramach środków ze szkód górniczych elewacja zewnętrzna budynku SP Nr 8.

Radny A. Króliczek zauważył, że SP Nr 21 posiada duże tradycje sportowe a mianowicie wywodzą 
się z niej polscy olimpijczycy dlatego należy pomyśleć, aby stworzyć w tej szkole klasę sportową.
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Pan R.  Zawadzki  II  Zastępca  Prezydenta Miasta  stwierdził,  że  taki  pomysł  na  pewno zostanie 
pozytywnie przyjęty przez Miasto, ponieważ stworzenie klasy sportowej wiąże się z dodatkowymi 
środkami  finansowymi.  Nadmienił,  że  pojawia  się  problem  związany  z  ilością  dzieci 
uczęszczających do tej szkoły, ponieważ zgodnie ze statystyką liczba dzieci uczęszczających do tej 
szkoły będzie na poziomie 17-18 uczniów w klasie. Jednakże zauważyć należy, że jeżeli szkoła 
potrafiłaby się promować i ściągnąć do siebie uczniów z całego regionu, to powstanie takiej klasy 
miałoby sens.  Stwierdził  jednak, że zgodnie z przepisami na poziomie szkoły podstawowej nie 
można tworzyć ukierunkowanych klas sportowych, natomiast rodzi się dylemat co do gimnazjów. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  materiał  dotyczący  Strategii  oświatowej  Miasta 
Wodzisławia Śl. na lata 2007-2014 został omówiony, jednakże w dalszym ciągu będzie on tematem 
posiedzeń Komisji w miesiącu listopadzie, gdzie zostanie przedstawiony konkretny projekt uchwały 
w tym temacie. 

Ad 6. 
Przeprowadzenie  wyborów  ławników  do  Sądu  Okręgowego  w  Gliwicach  i  Sądu  Rejonowego 
w Wodzisławiu Śląskim.

Radny S. Stachoń przedstawił opinię zespołu opiniującego kandydatów na ławników powołanego 
uchwałą Nr XI/115/07 Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego z dnia 9 sierpnia 2007r. w składzie: 

• Zofia Wistuba
• Edward Szczygieł
• Stanisław Stachoń 
• Wojciech Mitko 
• Sebastian Dziuba
• Aleksander Guła 

który w  wyniku posiedzeń odbytych w dniach 02, 09 i 21 października br. stwierdził, iż do 30 
czerwca 2007 roku w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miasta zgłoszonych zostało:
– do Sądu Okręgowego w Gliwicach:

– do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy - 1 kandydat,
– do orzekania w innych sprawach -  12 kandydatów,  w tym 3 zgłoszonych przez 

Prezesa Sądu Okręgowego,
– do Sądu Rejonowego w Wodzisławiu Śląskim:

– do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy - 5 kandydatów, 
– do orzekania w innych sprawach -  32 kandydatów,  w tym 3 zgłoszonych przez 

Prezesa Sądu Rejonowego. 
Nadmienił, że zgodnie z wymogami ustawy o ustroju sądów powszechnych z dnia 27 lipca 2001 
roku  kandydaci  dostarczyli  informacje  z  Krajowego  Rejestru  Karnego  oraz  o  kandydatach 
zasięgnięto informacji właściwych organów policji. W związku z powyższym została przez zespół 
przeprowadzona analiza i następujące osoby nie spełniły wymogów art. 158 i 162 ustawy o ustroju 
sądów powszechnych tj.

1. Kazimierz Cichy - zamieszkuje w Radlinie, w sierpniu br zatrudnienie w Urzędzie Miasta 
w Wodzisławiu Śląskim ustało.

2. Aneta  Niemiec  -  3  osoby  zgłaszające  zamieszkują  poza  terenem  Wodzisławia  z  terenu 
miasta jest tylko 22 osoby. 

3. Zbigniew Sosinka  -  9  osób  zamieszkuje  poza  terenem Wodzisławia  Śląskiego  z  terenu 
miasta jest tylko 16 osoby.  

4. Ilona  Maria  Ryszka  -  25  osób  zgłaszających  zamieszkuje  poza  terenem  Wodzisławia 
Śląskiego z terenu miasta 0 osób.
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Stwierdził,  że  w  związku  z  powyższym  zespół  opiniujący  proponuje  by  osoby  zaopiniowane 
negatywie z uwagi na niespełnienie ww. wymogów ustawowych nie były umieszczone na listach do 
głosowania przedstawionym radnym na sesji Rady Miejskiej. 
   
Nikt nie miał pytań. 

Pan S. Dziuba Kierownik Biura Rady Miejskiej przedstawił listy kandydatów do poszczególnych 
sądów. Stwierdził, że wszyscy otrzymali wykaz osób które mogą być ujęte na listach do głosowania 
pod uchwałą o wyborze ławników. Powiedział, że osoby ujęte na tych listach spełniają wszystkie 
wymogi formalne zgodnie z ustawą o ustroju sądów powszechnych. Poinformował, że karty do 
głosowania dla ułatwienia głosowania będą w różnych kolorach i tak:
– kolor żółty - mają karty do głosowania do Sądu Okręgowego,
– kolor zielony - mają karty do głosowania do Sądu Okręgowego - prawo pracy,
– kolor biały - mają karty do głosowania do Sądu Rejonowego,
– kolor pomarańczowy - mają karty do głosowania do Sądu Rejonowego - prawo pracy.
Dodał,  że  na  każdej  karcie  został  określony  limit  ławników,  który  określa  zapotrzebowanie 
ławników do określonego sądu. Następnie mówiący przystąpił do rozdawania kart do głosowania 
radnym,  natomiast  Pan  A.  Guła  Radca  Prawny  Urzędu  przystąpił  do  omówienia  sposobu 
głosowania. 

Pan Aleksander Guła Radca Prawny Urzędu Miasta powiedział, że głosowanie odbywa się poprzez 
postawienie  znaku „X” przy nazwiskach wybranych kandydatów.  Dodał,  że  głos  uznaje  się  za 
ważny, wtedy gdy zostanie postawiony znak „X”  również przy mniejszej liczbie kandydatów niż 
określony limit  ławników,  natomiast  głos  uznaje  się  za  nieważny w przypadku kiedy zostanie 
postawiony znak „X” przy większej liczbie kandydatów aniżeli określa limit ławników. Stwierdził, 
że w przypadku kiedy dwóch lub więcej kandydatów otrzyma największą, tą samą liczbę głosów na 
miejsce  mandatowe,  wtedy  należy  przeprowadzić  drugie  głosowanie  z  udziałem  tylko  tych 
kandydatów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał,  czy są pytania do Radcy Prawnego? Nikt takowych nie 
miał. Następnie mówiący poprosił o wytypowanie kandydatów spośród radnych do składu dwóch 
komisji skrutacyjnych.

Radny R. Zalewski zaproponował do składu komisji skrutacyjnej kandydaturę Pana M. Balcera.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy Radny M. Balcer wraża zgodę na kandydowanie?

Radny M. Balcer wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny M. Balcer zaproponował do składu komisji skrutacyjnej kandydaturę Pani D. Hajok.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy Radna D. Hajok wraża zgodę na kandydowanie? 

Radna D. Hajok wyraziła zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował do składu komisji skrutacyjnej kandydaturę Pani 
Zofii Wistuba. Następnie zapytał, czy Radna wyraża zgodę na kandydowanie?

Radna Z. Wistuba  wyraziła zgodę na kandydowanie.
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Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał skład komisji skrutacyjnej:
– Pan M. Balcer,
– Pani D. Hajok,
– Pani Z. Wistuba 

Radny Cz. Rychlik stwierdził, że Radna Z. Wistuba nie może być członkiem komisji skrutacyjnej, 
ponieważ Pan R. Wistuba kandyduje na ławnika do Sądu Okręgowego.

Pan S. Dziuba Kierownik Biura Rady Miejskiej stwierdził, że Pani Z. Wistuba może być członkiem 
komisji skrutacyjnej do Sądu Rejonowego, ponieważ do tego sądu nie będzie wybierany jej mąż. 
W związku z powyższym ustalony został skład komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyborów 
ławników Sądu Rejonowego w Wodzisławiu Śląskim:
– Pan M. Balcer,
– Pani D. Hajok,
– Pani Z. Wistuba.

Następnie  przystąpiono do  wyboru  kandydatów wchodzących w skład  komisji  skrutacyjnej  dla 
przeprowadzenia wyborów ławników Sądu Okręgowego w Gliwicach.

Radna T. Rybka zaproponował do składu komisji skrutacyjnej kandydaturę Pana I. Skupnia.

Przewodniczący Rady Miejskiej  zapytał, czy Radny I. Skupień wyraża zgodę na kandydowanie?

Radny I. Skupień wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny M. Balcer zaproponował do składu komisji skrutacyjnej kandydaturę Pana J. Majdy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy Radny J. Majda wyraża zgodę na kandydowanie? 

Radny J. Majda wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny R. Zalewski zaproponował do składu komisji skrutacyjnej kandydaturę Pani B. Bielawskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy Radna B. Bielawska wyraża zgodę na kandydowanie? 

Radna M. Bielawska wyraziła zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  w  skład  komisji  skrutacyjnej  dla 
przeprowadzenia wyborów ławników Sądu Okręgowego w Gliwicach zaproponowani zostali:

• Pani M. Bielawska,
• Pan J. Majda,
• Pan I. Skupień. 

Pan  S.  Dziuba  Kierownik  Biura  Rady  Miejskiej  przedstawił  zaproponowane  składy  komisji 
skrutacyjnych:
– komisja  skrutacyjna  dla  przeprowadzenia  wyborów  ławników  Sądu  Rejonowego 

w Wodzisławiu Śląskim:
• Pan M. Balcer 
• Pani D. Hajok
• Pani Z. Wistuba 
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– komisja skrutacyjna dla przeprowadzenia wyborów ławników Sądu Okręgowego w Gliwicach:
• Pani M. Bielawska
• Pan J. Majda
• Pan I. Skupień 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  składów  osobowych  komisji 
skrutacyjnych:
– komisji  skrutacyjnej  dla  przeprowadzenia  wyborów  ławników  Sądu  Rejonowego 

w Wodzisławiu Śląskim - został jednogłośnie przyjęty zaproponowany skład (ilość głosów: za - 
21),

– komisji skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyborów ławników Sądu Okręgowego w Gliwicach - 
został jednogłośnie przyjęty zaproponowany skład (ilość głosów: za - 21),

Pan S. Dziuba Kierownik Biura Rady Miejskiej dokonał otwarcia urny do której będą wrzucane 
głosy. 

Następnie Radni przystąpili do wypełniania kart i składania ich do urny.

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę do momentu podliczenia głosów.

Po przerwie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  poprosił  Przewodniczących komisji  skrutacyjnych o odczytanie 
protokołów oraz przedstawienie wyników głosowania.

Radny I. Skupień Przewodniczący komisji skrutacyjnej powołanej dla przeprowadzenia wyborów 
ławników Sądu Okręgowego w Gliwicach odczytał protokół komisji, który stanowi załącznik do 
protokołu. Następnie przedstawił wyniki głosowania:
– na ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach -  limit  12 ławników, kandydaci  otrzymali 

następującą ilość głosów:
- Błatoń Krzysztof Józef - 20
- Czech- Pietraszkiewicz Sylwia Izabela - 20
- Czepiel Helena - 18
- Janik Danuta Maria - 20
- Kubica Edward Jerzy - 21
- Langer Stanisław - 20
- Piechaczek Gabriela Joanna - 20
- Piechaczek Ireneusz Piotr - 20
- Ulman Ewald Robert - 20
- Wistuba Roman - 18
- Wojteczek Alicja Barbara - 20

– na ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach do orzekania w spawach z  zakresu prawa 
pracy- limit 4 ławników, kandydatka otrzymała następującą ilość głosów:

– Mitko Halina - 19
W związku z powyższym wszyscy kandydaci zgłoszeni w tych wyborach wybrani na ławników do 
Sądu Okręgowego w Gliwicach.

Radna Z. Wistuba Przewodnicząca komisji saturacyjnej powołanej dla przeprowadzenia wyborów 
ławników Sądu  Rejonowego  w Wodzisławiu  Śląskim odczytał  protokół  komisji,  który  stanowi 
załącznik do protokołu. Następnie przedstawił wyniki głosowania:
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– na ławników do Sądu Rejonowego w Wodzisławiu Śl.  - limit 19 ławników, ze względu na ilość 
uzyskanych głosów na ławników wybrani zostali:
• Bazgier Ilona Elżbieta - 13
• Jambor Czesław  - 11
• Koczy Maria - 18
• Kuźnik Mirosława Jolanta -10 
• Miłaczewska Elżbieta Joanna - 13
• Mnich Grażyna - 15
• Mroczek Kazimierz - 10 
• Obiegły Irena - 18
• Pilarska Liliana Maria - 10
• Piwowar Jadwiga Michalina - 17 
• Pluta Stefan - 14
• Płaczek Sylwia Joanna - 12
• Sieniawska Wanda - 14
• Stachoń Wanda Elżbieta - 16
• Szczepaniak Małgorzata Maria - 11
• Szymura Teresa Elżbieta - 14
• Tesarczyk Danuta Teresa - 19
• Warszawa-Duda Elżbieta Maria - 14
• Wieczorek-Szwed Bronisława - 18

– na ławników do Sądu Rejonowego w Wodzisławiu Śl. do orzekania w spawach z zakresu prawa 
pracy- limit 6 ławników, na ławników wybrani zostali:

- Kaczmarek Maria Ewa - 19
- Kucza Jadwiga Teresa - 19
- Ogrodnik Eugeniusz - 18
- Paszylka Danuta Krystyna - 19
- Tkocz Maria - 17

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  podziękował  Przewodniczącym  Komisji  Skrutacyjnych  za 
przedstawienie wyników głosowania. 

Radny E. Szczygieł poddał pod rozwagę wątpliwość dotyczącą kandydatów, którzy otrzymali 10 
głosów przy stanie Rady Miejskiej 21.

Pan S. Dziuba Kierownik Biura Rady Miejskiej odpowiedział, że kandydaci którzy otrzymali 10 
głosów również zostają w tym przypadku ławnikami, ponieważ decyduje liczba oddanych głosów 
na poszczególnych ławników. 

Uchwała Nr XIV/144/07 w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Gliwicach i Sądu 
Rejonowego w Wodzisławiu Śląskim na kadencję 2008-2011r. została jednogłośnie podjęta (ilość 
głosów : za - 20).

Ad 7. 
Podjęcie uchwał: 

a) Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta Wodzisławia Śląskiego na 2007r.
            Zreferował Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta. 
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Pan  T.  Bednorz  Skarbnik  Miasta  poinformował,  że  na  Komisji  Budżetu  przedstawiał  projekt 
uchwały  bez  załącznika  nr  2  określającego  limit  wydatków  w  latach  2007-2009  związany 
z wieloletnim programem inwestycyjnym realizowanym przez Wydział IMiGK oraz Wydział GG 
w którym nastąpiły trzy zmiany a mianowicie:
– wprowadza  się  dodatkowe  zadanie  pt.  „Opracowanie  koncepcji  programowo-planistycznej 

przebiegu drogi  głównej  południowej  (DW 933)  na  terenie  Wodzisławia  Śl.  i  Mszany”-  na 
ogólną kwotę 80.000,00 zł z planem na rok 2007- 15.000,00 zł i rok 2008 - 65.000,00 zł,

– zmiana polegająca na przeniesieniu środków w kwocie 65.000,00 zł z zadania pt. „ Przebudowa 
starego miasta -Etap I, Zadanie 2, Część III - ul. Minorytów, Sądowa, Opolskiego, Kościelna, 
Rynek” na zadanie pt.  „Realizacja III etapu kanalizacji sanitarnej ulic: Pałacowa, Pszowska, 
część Osadniczej”,

Zauważył, że w proponowanym projekcie uchwały przenosi się środki w kwocie  1.200.000,00 zł 
przeznaczone  na  wynagrodzenia  i  wydatki  pochodne  w  oświacie  oraz  kwotę  w  wysokości 
400.000,00 zł z przeznaczeniem na dotację przedmiotową dla Służb Komunalnych Miasta. 

Radny  M.  Balcer  zapytał,  kiedy  w  ramach  rozdziału  60016  Drogi  publiczne  gminne  -  będzie 
realizowana naprawa szkód górniczych ?

Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta stwierdził, że może radnym jedynie udzielić informacji na temat 
dotyczące np. podpisania ugody pomiędzy  Kompanią Węglową i Miastem, natomiast konkretnych 
informacji na temat terminu realizacji nie jest w stanie podać.

Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził, że Pan Skarbnik nie będzie znał terminów realizacji 
robót, ponieważ to nie należy do jego kompetencji. Dodał, że porozumienie z Kompanią Węglową 
zostało podpisane w miesiącu październiku, zlecenie na wykonanie tych zadań otrzymały Służby 
Komunalne Miasta, jednakże nie są one w stanie przerobić własnymi siłami tak dużą ilość robót, 
w związku z czym został ogłoszony przetarg na wyłonienie wykonawcy robót. Poinformował, że na 
początku listopada zostanie wyłoniona firma a rozpoczęcie robót będzie uzależnione od panujących 
warunków atmosferycznych. 

Radny M. Balcer poprosił, aby w miarę możliwości jeżeli nie zostaną naprawione szkody na ulicach 
w miesiącu listopadzie, wykonanie tego przełożyć na przyszły rok.

Nikt więcej nie zabrał głosu.

Uchwała Nr XIV/145/07 w sprawie zmian w budżecie miasta Wodzisławia Śląskiego na 2007r. 
wraz z wniesionymi autopoprawkami została  jednogłośnie podjęta (ilość głosów : za - 21).

b) Uchwała w sprawie wyrażania zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy najmu części powierzchni dachu budynku OSP w Radlinie położonego 
przy  ulicy  Chrobrego  w  Wodzisławiu  Śląskim  na  nieruchomości  stanowiącej  własność 
Gminy-Miasta Wodzisławia Śl.

            Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  ktoś  ma  jakieś  pytania  do  referującego?  Nikt 
takowych nie miał, więc przystąpiono do głosowania.  

W wyniku głosowania uchwała  Nr XIV/146/07 w sprawie wyrażania zgody na  odstąpienie  od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części powierzchni dachu budynku OSP 
w  Radlinie  położonego  przy  ulicy  Chrobrego  w  Wodzisławiu  Śląskim  na  nieruchomości 
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stanowiącej własność Gminy-Miasta Wodzisławia Śl. została podjęta jednogłośnie (ilość głosów: 
za - 21).

c) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia  umowy  na  dzierżawę  części  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność 
Gminy Miasta Wodzisławia Śl.

            Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  ktoś  ma  jakieś  pytania  do  referującego?  Nikt 
takowych nie miał, więc przystąpiono do głosowania.  

W wyniku głosowania uchwała  Nr XIV/147/07 w sprawie wyrażenia zgody na  odstąpienie  od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy na dzierżawy części nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Miasta Wodzisławia Śl. została podjęta jednogłośnie (ilość głosów: 
za - 21).

d) Uchwała  w sprawie nabycia nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa będącej 
w użytkowaniu wieczystym Gminy-Miasta Wodzisławia Śląskiego. 

            Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.

Pan  J.  Nowicki  stwierdził,  że  na  sesji  w  miesiącu  wrześniu  była  podjęta  uchwała  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy  –  Miasta 
Wodzisławia  Śląskiego  na  nieruchomość  stanowiącą  własność  Skarbu  Państwa  będącej 
w użytkowaniu wieczystym Gminy-  Miasta  Wodzisławia Śląskiego.  Dodał,  że  podjętą  uchwałę 
dostarczono Staroście Powiatu Wodzisławskiego, który zaproponował zmianę uchwały i podjęcia 
dwóch odrębnych uchwał, gdzie w jednej Gmina-Miasto Wodzisław Śl. przekazuje Staroście czyli 
Skarbowi Państwa swoją nieruchomość z przeznaczeniem terenu pod budowę aresztu śledczego, 
natomiast w drugiej Starosta sprzedaje Gminie-Miastu Wodzisław prawo wieczystego użytkowania 
terenów po byłej Kopalni 1 Maja.  Dodał, że najprawdopodobniej nasz grunt zostanie sprzedany za 
100 zł/m2.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  ktoś  ma  jakieś  pytania  do  referującego?  Nikt 
takowych nie miał, więc przystąpiono do głosowania.  

W wyniku  głosowania  uchwała  Nr XIV/148/07 w  sprawie  nabycia  nieruchomości  stanowiącej 
własność  Skarbu  Państwa  będącej  w  użytkowaniu  wieczystym  Gminy-Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego została podjęta jednogłośnie (ilość głosów: za - 21).

e) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej przy ulicy Marklowickiej stanowiącej 
własność Gminy-Miasta Wodzisławia Śląskiego na rzecz Skarbu Państwa.

             Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  ktoś  ma  jakieś  pytania  do  referującego?  Nikt 
takowych nie miał, więc przystąpiono do głosowania.  

W wyniku głosowania uchwała  Nr XIV/149/07 w sprawie zbycia nieruchomości położonej przy 
ulicy Marklowickiej stanowiącej własność Gminy-Miasta Wodzisławia Śląskiego na rzecz Skarbu 
Państwa została podjęta jednogłośnie (ilość głosów:  za  - 20).
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f) Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  wykorzystanie  herbu  Miasta 
Wodzisławia Śląskiego. 

Zreferował Pan M. Sobala Kierownik Biura Strategii, Promocji i Rozwoju Miasta. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Uchwała Nr XIV/150/07 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne wykorzystanie herbu Miasta 
Wodzisławia Śląskiego została podjęta (ilość głosów: za- 17, przeciw - 0, wstrzymujących się - 3).

g) Uchwała  w  sprawie  ustalenia  górnych  stawek  opłat  obowiązujących  na  terenie  miasta 
Wodzisławia Śląskiego, za odbieranie odpadów komunalnych oraz opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych.

     Zreferował  Pan  T.  Dragon  Kierownik  Biura  Ochrony  Środowiska,  Pan  D.  Szymczak 
            I Zastępca Prezydenta Miasta. 

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że omawiany projekt uchwały określa 
stawki maksymalne za wywóz nieczystości stałych i ciekłych, określenie maksymalnych stawek 
należy  do  obowiązku  ustawowego  Gminy.  Stwierdził,  że  w  styczniu  2008r.  wchodzi  w  życie 
rozporządzenie Ministra Ochrony Środowiska dotyczące opłat za korzystanie ze środowiska, gdzie 
stawka za tonę śmieci wzrośnie z 15 zł do 75 zł, w związku z czym należy podnieść stawki za 
wywóz nieczystości.  Dodał, że prywatni przewoźnicy również podniosą stawkę, a realny wzrost 
stawek w SKM nastąpi o ok.10-15%.  Zauważył, że stawki podane w uchwale mają różne role, ale 
głównie  będzie  wykorzystywana  do  naliczania  opłat  w  przypadku  nie  przestrzegania  zapisów 
regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Miasta.  Stwierdził,  że  proponowana 
maksymalna stawka za wywóz pojemnika 110l i 120l wyniesie 20 zł, natomiast realna stawka za 
wywóz takich  pojemników będzie  kształtowała  się  na  poziomie  12,50-13,50 zł.  Powiedział,  że 
omawiany projekt uchwały nie decyduje o cenach ale o opłacie która ma porządkować gospodarkę 
odpadami  w Gminie. 

Pan  S.  Szymik  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Kokoszyce  stwierdził,  że  kilkanaście  razy 
poruszał temat kształtowania się stawki za wywóz pojemników 110l w porównaniu ze stawką za 
wywóz pojemnika 1100l, ponieważ w przypadku wywozu dziesięciu pojemników 110l trzeba uiścić 
opłatę  180 zł,  natomiast  opłata  za  wywóz jednego pojemnika 1100l  wynosi  72 zł.  W związku 
z powyższym opłata za wywóz pojemnika 110l powinna wynosić 8 zł a nie 18 zł. Mówiący zapytał, 
dlaczego tak kształtują się ceny za wywóz nieczystości?

Pan T.  Dragon Kierownik Biura Ochrony Środowiska podkreślił,  że  górne stawki  są  stawkami 
przewidzianymi  do  zastosowania  w  przypadku  kiedy  mieszkaniec  nie  przestrzega  zapisów 
Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Miasta  i  to  jest  podstawowym celem 
uchwalania  przez  Gminę  górnych  stawek.  Natomiast  kwestia  realnych  stawek  zależy  od 
przedsiębiorców ponieważ funkcjonuje więcej firm na terenie Miasta zajmujących się wywozem 
nieczystości i to oni mogą kształtować stawki  bez względu na zapisy uchwał.   

Pan  S.  Szymik  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  stwierdził,  że  samo  założenie  uchwalenia 
górnych stawek rozumie, jednak mówiący nie potrafi zrozumieć kształtowania się stawek za wywóz 
dziesięciu pojemników 110l =1100l a opłata jest różna to znaczy za 10 pojemników 110l zapłacimy 
180 zł, kiedy za wywóz jednego pojemnika 1100l zapłacimy 72 zł.

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że stawki podane w projekcie uchwały 
są maksymalnymi stawkami, jednak nie oznacza to, ich realnego zastosowania w rzeczywistości. 
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Stwierdził, że jeżeli chodzi o wyliczenie proporcji stawek, to nikt nie jest tego w stanie wyliczyć 
bezpośrednio,  ponieważ koszty związane z  wywozem mniejszego pojemnika są  takie  same jak 
koszty związane z wywozem innych pojemników począwszy od jego załadowania a skończywszy 
na składowaniu tych nieczystości. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że obecnie ustala się górne stawki opłat za wywóz nieczystości, 
dzięki którym można będzie obciążać osoby nie respektujące przepisów regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Miasta np. jeżeli Spółdzielnia Mieszkaniowa nie będzie wywozić 
śmieci,  Prezydent  Miasta  ma  prawo  wysłać  śmieciarkę,  która  z  terenów  spółdzielni  wywiezie 
pojemniki z odpadami, obciążając kosztami Spółdzielnię Mieszkaniową. W związku z powyższym 
podjęcie przedmiotowej uchwały ma na celu określenia kwoty w jakiej wysokości Prezydent Miasta 
może obciążać osoby nie przestrzegające zapisów regulaminu.  Natomiast określenie konkretnych 
stawek za wywóz nieczystości będzie uregulowane w nowym Regulaminie utrzymania czystości 
i  porządku  na  terenie  miasta.  Dodał,  że  osobiście  optowałby  za  jeszcze  większymi  górnymi 
stawkami, aby Służby Komunalne Miasta były zainteresowanie jeżdżeniem do posesji, które nie 
mają podpisanych umów.  

Pan S. Szymik Przewodniczący Zarządu Dzielnicy stwierdził, że nie dyskutuje na temat stawek ale 
na temat proporcji.

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że proporcje są prawidłowe a nawet o 20% za niskie.

Pan L. Kolorz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Radlin II zapytał, jak kwestia ustalenia stawek 
opłat za opróżnianie zbiorników bezodpływowych kształtuje się w innych gminach?

Pan  T.  Dragon  powiedział,  że  w  związku  z  pytaniem  zadawanym  na  komisjach  dotyczącym 
kształtowania się górnych stawek w gminach ościennych zostało to sprawdzone, okazało się, że 
tylko dwie gminy ościenne mają określone górne stawki m.in.. w mieście Rybnik, gdzie takową 
uchwałę przyjęto 26 marca 2007r. czyli przed datą  podpisania Rozporządzenia Ministra, jednak 
stawki  określone  w  Rybniku  są  stawkami,  które  jakby  uwzględniały  wyższą  opłatę  Ministra. 
Powiedział, że drugim miastem które ma określone górne stawki jest Jastrzębie, gdzie opłata  za 
pojemnik 110 l wynosi ok. 19 zł. Dodał, że obecnie został powołany przez Prezydent Miasta zespół, 
który ma dokonać zmian w Regulaminie utrzymania czystości i porządku w Mieście..

Radna D. Hajok stwierdziła, że na pewno wszyscy zrozumieli co to są górne stawki. Również Pan 
Prezydent  powiedział,  że  w  związku  ze  wzrostem  opłaty  marszałkowskiej,  opłata  za  odbiór 
odpadów przez SKM wzrośnie o 10-15% , dlatego radni powinni dopilnować, aby wzrost opłaty 
optował w tych granicach.  

Radny R. Szamatowicz stwierdził, że Pan S. Szymik pytał jaka jest górna stawka w ościennych 
gminach  jeżeli  chodzi  o  opróżnianie  zbiorników bezodpływowych  i  na  to  pytanie  nie  uzyskał 
odpowiedzi.

Pan T. Dragon powiedział, że w Rybniku górna stawka wynosi 40 zł/m3.

Radny J. Wyleżych stwierdził, że określenie górnych stawek nie ma nic wspólnego z ewentualną 
umową jaką mieszkańcy indywidualnie zawrzą z przedsiębiorcą, dlatego każdy mieszkaniec ma 
prawo wyboru firmy która ma zajmować się wywozem jego nieczystości.  Dodał,  że faktycznie 
istnieje niebezpieczeństwo, iż przedsiębiorcy obsługujący miasto dogadają się co do ceny odbioru 
nieczystości  i  określą  ją  na  największą,  jednakże  to  Prezydent  Miasta  wydaje  koncesję  na 
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działalność firm,  w związku z czym może żądać od firmy przedstawienia odpowiednich kalkulacji. 
Stwierdził, że ważnym argumentem optującym za podjęciem omawianej uchwały jest fakt, iż od 
1.01.2008r.  wchodzi  w życie  Rozporządzenie Ministra Środowiska które nakłada na właścicieli 
składowisk odpadów komunalnych za odbiór tony odpadów uiszczanie opłaty w wysokości 75 zł , 
kiedy  obecnie  stawka  ta  wynosi  15  zł.  Stwierdził,  że  zaproponowane  stawki  należy  przyjąć, 
ponieważ dają one Prezydentowi Miasta możliwość ewentualnego narzucania kar w wysokości tych 
górnych stawek w formie egzekucji. 

Radny M. Balcer zapytał, czy zgodnie z jego prośbą z Komisji która odbyła się 18.10.2007r. Pan 
Kierownik posiada uchwałę Wojewody Śląskiego określającą opłatę za składowanie tony odpadów 
na składowiskach?

Radny E. Szczygieł zapytał, w jaki sposób miasto będzie sprawdzało, czy właściciele prywatnych 
posesji  systematycznie  wywożą  nieczystości?  Dodał,  że  również  obawy  rodzą  się  co  do 
powstawania większej ilości dzikich wysypisk po podwyższeniu tej stawki. 

Pan T. Dragon w związku z pytaniem radnego M. Balcera powiedział, że określane górne stawki nie 
wynikają z uchwały Zarządu Województwa czy też Marszałka Województwa ale z Rozporządzenia 
Rady Ministrów z dnia 6 czerwca 2007r.,które wprowadza nowe stawki opłat za korzystanie ze 
środowiska,  które  zgodnie  z  § 2  rozporządzenia  wchodzą  w  życie  z  dniem 1  stycznia  2008r. 
Następnie  powiedział,  że  jeżeli  chodzi   pytanie  radnego  E.  Szczygła  to  regulamin  utrzymania 
czystości i  porządku na terenie Miasta uprawnia Straż Miejską do prowadzenia kontroli posesji 
i egzekwowania jego zapisów oraz nakładania kary za nie przestrzegania jego zapisów. 

Radny  E.  Szczygieł  stwierdził,  że  właśnie  Straż  Miejska  powinna  systematycznie  prowadzić 
kontrole  posesji  i  sprawdzać  czy  właściciele  tych  posesji  posiadają  aktualne  kwity  za  wywóz 
śmieci. 

Radny J.  Majda  powiedział,  że  przy  opracowywaniu  nowego  regulaminu utrzymania  czystości 
i  porządku na terenie Miasta należy zwrócić uwagę na zapis uzależniający wywóz nieczystości 
w stosunku do ilości osób przebywających w gospodarstwie. 

Pan T. Dragon stwierdził, że jest to bardzo ważna uwaga, którą można w różny sposób zapisać i to 
jest właśnie przedmiotem prac zespołu zajmującego się zmianą regulaminu.

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała  Nr XIV/151/07 w sprawie ustalenia  górnych stawek opłat  obowiązujących na  terenie 
miasta Wodzisławia Śląskiego, za odbieranie odpadów komunalnych oraz opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych została podjęta (ilość głosów: za- 15, przeciw - 
0, wstrzymujących się - 3).

h) Uchwała  w  sprawie  ustalenia  stawki  dotacji  przedmiotowej  dla  zakładu  budżetowego 
Służby Komunalne Miasta w Wodzisławiu Śląskim.

            Zreferował Pan P. Nowak Dyrektor Służb Komunalnych Miasta. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  Nr  XIV/152/07 w  sprawie  ustalenia  stawki  dotacji  przedmiotowej  dla  zakładu 
budżetowego  Służby  Komunalne  Miasta  w  Wodzisławiu  Śląskim  została  podjęta  jednogłośnie 
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(ilość głosów: za- 19).

i) Uchwała w sprawie wyboru delegata do Międzygminnego Związku Telekomunikacyjnego 
z siedzibą w Rybniku.

            Zreferował Pan W. Mitko Sekretarz Miasta. 

Pan W. Mitko Sekretarz  Miasta  powiedział,  że  na początku lat  90-tych w czasie  tworzenia się 
samorządów powstało szereg związków międzygminnych, które praktycznie były "martwe" m.in 
jednym  z  takich  międzygminnych  związków  jest  MZT.  Poinformował,  że  MZT  stworzyły 
następujące gminy: Rybnik,  Jastrzębie,  Wodzisław Śl.  Żory,  Czerwionka-Leszczyny, Rydułtowy, 
Gaszowice,  Świerklany, Lyski,  Godów, Lubomia,  Mszana i  Pawłowice.  Dodał,  że obecnie trwa 
porządkowanie  stanów  prawnych  związków  międzygminnych,  gdyż  są  one  zarejestrowane, 
jednakże  niektóre  z  nich  nigdy  nie  podjęły  działalności.  W  związku  z  powyższym,  dla 
prawidłowego  przeprowadzenia  rozwiązania  ww.  Związku  konieczne  jest  zwołanie  sesji 
Zgromadzenia Międzygminnego Związku Telekomunkacyjnego, na której  Miasto Wodzisław Śl. 
będzie reprezentował wyznaczony przez Radę Miejską spośród radnych delegat i gdzie zostanie 
podjęta  uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  informacji  o  likwidacji  i  rozwiązaniu  związku. 
Powiedział,  że  uporządkowania  MZT  podjęła  się  gmina  Pawłowice   po  spotkaniu  z  Biurem 
Prawnym Wojewody.  Zauważył, że kontrole prowadzone w Urzędach np. przez RIO natykają się 
na uchwały dotyczące powołania związków międzygminnych, natomiast brakuje wyrejestrowania 
takich "martwych" Związków. 

Dyskusja. 

Radny J. Wyleżych zapytał, czy MZT posiada statut? Zauważył, że jeżeli Miasto ma wydelegować 
reprezentanta do tegoż Związku to przynajmniej  musiałby znać jakie są jego obowiązki,  prawa 
i jaka jest forma rozwiązania tego Związku. Dodał, że może nie jest konieczne wybieranie delegata 
spośród radnych, a wystarczy jedynie Prezydent lub jego Zastępca. 

Pan W. Mitko powiedział, że zgodnie z zapisami statutu MZT rozwiązanie Związku następuje na 
zgodny wniosek  wszystkich  członków i  właściwych  organów.  Należy  zaznaczyć,  że  procedura 
wymaga  powołania  przez  gminy  członkowskie  po  dwóch  przedstawicieli  (Prezydenta  lub  jego 
Zastępcy oraz przedstwiciela Rady Miejskiej) z tym, że mają oni tylko jeden głos. Dodał, że każda 
gmina ma jeden głos w ww. Związku bez względu na wielkość.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy jest osoba chętna spośród radnych do reprezentowania 
Miasta w tym Związku?

Radna D. Hajok zgłosiła kandydaturę radnego E. Szczygła.

Radny E. Szczygieł wyraził zgodę na kandydowanie. 

Nie było innych kandydatur. 

Rada  Miejska  jednogłośnie  przyjęła  kandydaturę  radnego  Edwarda  Szczygła,  który  będzie 
reprezentował  Miasto  Wodzisław  Śl.  w  Zgromadzeniu  Międzygminnego  Związku 
Telekomunikacyjnego z siedzibą w Rybniku. (ilość głosów: za - 18).

Uchwała  Nr  XIV/153/07 w  sprawie  wyboru  delegata  do  Międzygminnego  Związku 
Telekomunikacyjnego z siedzibą w Rybniku została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18, 
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przeciw - 0, wstrzymujących się - 0).

Ad 8.
Informacja  dotycząca  oświadczeń  majątkowych  składanych  przez  radnych  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia  Śląskiego  oraz  pracowników  Urzędu  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  -  informacje 
stanowią załączniki do protokołu.

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że zgodnie z obowiązującymi przepisami oświadczenia 
majątkowe wyszczególnionych zgodnie z zapisami art. 24h ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
pracowników  Urzędu  Miasta,  zostały  przesłane  do  właściwych  Urzędów  Skarbowych  w  celu 
dokonania ich analizy. Dodał, że w niektórych przypadkach stwierdzono błędy natury formalnej, 
które po poprawieniu zostały ponownie przesłane do właściwych Urzędów Skarbowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że radni dwukrotnie składali oświadczenia majątkowe 
tzn.:
– w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania,
– za rok 2006.
Stwierdził,  że  w  oświadczeniach  majątkowych  kilku  radnych  stwierdzono  uchybienia  natury 
formalnej. 

Ad 9.
Przedstawienie  wyników  kontroli  przeprowadzonej  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego - informacja stanowi załącznik do protokołu.

Radny  S.  Stachoń  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  odczytał  wnioski  końcowe 
z przeprowadzonej kontroli wykonania zadań inwestycyjnych przez Służby Komunalne Miasta oraz 
poniesionych wydatków z budżetu Miasta za rok 2006 i I półrocze 2007 roku. 

Nikt nie miał pytań. 

Ad 10.
Protokół  z  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego,  która  odbyła  się  w  dniu  27  września 
2007 roku został jednogłośnie przyjęty (ilość głosów: za - 19).

Ad 11.
Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radny J. Majda poprosił o interwencję w następujących sprawach: 
– odbudowy zapadniętego podłoża drogi przy Bloku Nr 2 na Oś. 1 Maja,
– wycięcia drzew na ul. Grodzisko, które uniemożliwiają oświetlenie drogi.

Radny E. Szczygieł poinformował, że sprawę Pani D. Śmieja, która została skierowana na Komisję 
Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  celem  jej  wyjaśnienia,  przekazano  do  rozpatrzenia  Dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.  Dodał,  że Pani  Dyrektor MOPS zleciła  pracownikowi 
przeprowadzenie wywiadu środowiskowego podczas którego okazało się, że Pani D. Śmieja ma 
zaburzenia psychotyczne wymagające systematycznego leczenia, posiada dwoje dorosłych dzieci 
przebywających  za  granicą.   Stwierdził,  że  szersza  informacja  Dyrektor  MOPS na  temat  Pani 
D. Śmieji spłynie na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Pani D. Śmieja ponownie na obecnej sesji Rady 
Miejskiej chciała zabrać głos, jednak w trakcie rozmowy odstąpiła od tego zamiaru, pod warunkiem 
uzyskania pisemnej informacji na interesujące ją tematy. 

Radny M. Balcer zapytał:
– czy jest już odpowiedź co do sfinansowania remontu Kapliczki w Dzielnicy Wilchwy?
– czy wiadomo już coś na temat linii autobusowej nr 210 i 132?
– czy zostanie przesunięty przystanek autobusowy koło „Blazego” w Dzielnicy Wilchwy?

Radny  H.  Kubica  podziękował  władzom  miasta,  a  w  szczególności  Panu  D.  Szymczakowi 
I Zastępcy Prezydenta Miasta za wzorowe oznakowanie Centrum Zawady. 

Radna  W.  Kiermaszek-Lamla  powiedziała,  że  wzorem  lat  ubiegłych  po  raz  12  będzie 
przeprowadzana  zbiórka  publiczna  na  rzecz  Wodzisławskiego  Ośrodka  Rehabilitacji  i  Terapii 
Dzieci i  Młodzieży. Następnie zaprosiła wszystkich do wzięcia czynnego udziału w tej  zbiórce. 
Mówiąca  poprosiła  Prezydenta  Miasta,  aby  zlecił  Komendantowi  Straży  Miejskiej  zwiększenie 
patroli przy cmentarzach, szczególnie w porze wieczornej. 

Pan J. Porochoński Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Wilchwy powiedział, że Wydział Inwestycji 
Miejskich przesłał pismo do Rady Dzielnicy Wilchwy, aby ta dofinansowała remont drogi wzdłuż 
Szpitala Chorób Płuc w kierunku Balatonu. Dodał, że w czasie ostatniego zebrania Rady Dzielnicy 
temat ten poddany był szerokiej dyskusji w trakcie której padało wiele głosów m.in. iż jest to droga 
z której korzystają wszyscy mieszkańcy Miasta i powinno być to dofinansowane z budżetu Miasta 
a  nie  Rady Dzielnicy.  Zapytał,  jak  zostanie  rozwiązania  kwestia  oświetlenia  dróg  w Dzielnicy 
Wilchwy na które Rada Dzielnicy zabezpieczyła środki w budżecie dzielnicy zważywszy na fakt, iż 
przetargi na wyłonienie wykonawcy oświetlenia zostały uruchomione 2.10.2007r. a inwestycja dot. 
oświetlenia ul. Grodzisko oraz łącznika A. Ludowej -Teligi opiewa na kwotę ponad 100.000,00 zł 
i jak do tej pory nie została wykonana?

Radny J. Wyleżych poprosił, aby przy opracowywaniu nowego Regulaminu utrzymania czystości 
i  porządku  na  terenie  Miasta  uwzględnić  wywóz  przynajmniej  raz  na  rok  tzw.  odpadów 
wielkogabarytowych, ponieważ zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 
wywozem odpadów wielkogabarytowych  powinni  zajmować  się  przewoźnicy,  którzy  posiadają 
odpowiednie zezwolenia wydane przez Prezydenta Miasta oraz podpisane umowy z mieszkańcami. 
Następnie  poinformował,  że  na  ul.  Ofiar  Oświęcimskich  pomiędzy  numerem  17  a  19  została 
podmyta  studzienka  deszczowa  co  spowodowało  jej  zapadnięcie,  w  związku  z  czym  należy 
rozeznać tę sprawę i doprowadzić do usunięcia powstałej dziury.

Pan E. Porwolik Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Stare Miasto stwierdził, że na poprzedniej sesji 
zwrócił  się  do  Dyrektora  Powiatowego Zarządu Dróg o  ewentualne  poszerzenie  ul.  Syrokomli 
(odcinek  należący  do  Powiatu),  w  trakcie  uzyskał  zapewnienie  Pana  Dyrektora,  iż  zostały 
poczynione ustalenia, iż ul.  Syrokomli będzie droga jednokierunkową. Dodał, że mieszkańcy są 
przeciwni  aby  ul.  Syrokomli  była  droga  jednokierunkową,  ponieważ  już  obecnie  samochody 
poruszają się tą ulicą z dużą szybkością, a w momencie stworzenia tam ulicy jednokierunkowej 
kierowcy samochodów jadących od ul. Kopernika nie będą spodziewali się samochodów jadących 
z przeciwnej strony i ich szybkość będzie o wiele większa co utrudni mieszkańcom tej ulicy wyjazd 
z  własnych  posesji.  Mówiący  poprosił  o  wykonanie  na  ul.  Syrokomli  kanalizacji  oraz 
uporządkowanie  tejże ulicy (wykonanie deszczówki).
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Radny  Cz.  Rychlik  w  związku  z  pismem  Urzędu  Miasta  podpisanym  przez  Pana  W.  Kuleja 
dotyczącego  uzyskania  opinii  mieszkańców  ul.  Pszowskiej  mieszkających  przy  Zespole  Szkół 
Technicznych w sprawie miejsc postojowych zapytał,  co Urząd chce osiągnąć uzyskując opinię 
mieszkańców oraz gdzie mają powstać miejsca postojowe?

Radny A. Króliczek powiedział, że w jednej z jego interpelacji poruszył temat powstania zjazdu 
z ul. Rybnickiej na ul. Chrobrego, a w odpowiedzi uzyskał z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
i  Autostrad  informację  w  której  stwierdzono,  iż  skrzyżowanie  Rybnicka-Chrobrego  będzie 
monitorowane w celu sprawdzenia, czy zasadnym jest zrobienie na tym skrzyżowaniu prawoskrętu. 
Mówiący przypomniał, że w roku 2004 również wystąpił o wykonanie zjazdu z ul. Rybnickiej na 
ul.  Chrobrego,  na  co  uzyskał  odpowiedź,  iż  w roku 2006 taki  prawoskręt  zostanie  wykonany. 
Zauważył, że w związku z powyższym występuje pewna niespójność dlatego poprosił o podjęcie 
odpowiednich  kroków.  Mówiący  poprosił  o  wykonanie  remontu  nawierzchni  chodnika  ulicy 
Chrobrego, który jest w bardzo złym stanie. 

Radny R. Szamatowicz podziękował Panu R. Zawadzkiemu II Zastępcy Prezydenta Miasta, Panu 
D.  Szymczakowi  I  Zastępcy  Prezydenta  Miasta  oraz  Panu  J.  Zemło  gospodarzowi  obiektu 
w Zawadzie za pomoc i życzliwość w organizacji sztafetowych biegów przełajowych. Dodał, że 
jest to masowa impreza dla uczniów, w której uczestniczyło 543 uczniów. 

Pan L. Kolorz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Radlin II  stwierdził, że analizując informację 
z wykonania zadań w Dzielnicach zauważył, iż Dzielnica Radlin jest na samym końcu jeżeli chodzi 
o  kwotę  dofinansowania  Wydziału  Inwestycji  Miejskich  do  zadań  realizowanych  w  dzielnicy. 
Dodał, iż zdaje sobie sprawę, że inwestycje nie są jeszcze skończone, jednakże w dalszym ciągu ma 
nadzieję,  że  jakieś  zadanie  zostanie  jeszcze  dofinansowane  ze  środków  Wydziału  Inwestycji 
Miejskich.  Mówiący poprosił o zabezpieczenie w przyszłorocznym budżecie środków na budowę 
parkingu  przy  ul.  Chrobrego  w  kwocie  300.000,00  zł  oraz  przyśpieszenie  załatwiania  kwestii 
formalnych a mianowicie uporządkowania spraw własnościowych oraz uzyskania pozwolenia na 
budowę. Zauważył, że gdyby Rada Dzielnicy z własnych środków budowała ten parking trwałoby 
to ok. 15 lat. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu Starosty Powiatu Wodzisławskiego zaprosił wszystkich 
na organizowaną w dniu 5 listopada o godz. 10.00 w Powiatowym Centrum Konferencyjnym przy 
ul.  Pszowskiej  92  konferencję  pt.  "Poprawa  bezpieczeństwa  mieszkańców  powiatu 
wodzisławskiego w zakresie ograniczenia zagrożeń w ruchu drogowym"

Pan M.  Kieca  Prezydent  Miasta  przystąpił  do  udzielania  odpowiedzi  na  pytania  zadanie  przez 
radnych i Przewodniczących Zarządów Dzielnic:
– Radny M. Balcer:

– kwestia dofinansowania remontu Kapliczki w Dzielnicy Wilchwy- stwierdził, że nie 
może  udzielić  odpowiedzi  na  to  pytanie,  ponieważ  mówiący  nie  wie  o  jaką 
kapliczkę chodzi,

– linia  autobusowa  nr  210  i  132  oraz  przesunięcie  przystanku  autobusowego  na 
„Blazym” -  powiedział,  że  zmiana  kursu  jazdy  linii  autobusowych  jak  również 
przesunięcie przystanku autobusowego jest bezzasadna, tym bardziej, iż zapadła już 
decyzja  o  podniesieniu wozokilometrów,  a  co się  z  tym wiąże  drożeje  transport 
w Mieście, który jest dotowany ze środków Urzędu Miasta. 

– Radna W. Kiermaszek-Lamla:
– zwiększenie  patroli  przy  cmentarzach,  szczególnie  w porze  wieczornej  w czasie 

trwania  12  zbiórki  publicznej  na  rzecz  WORiT -  powiedział,  że  Straż  Miejska 

22



zostanie powiadomiona o takowej zbiórce.
– Pan J. Porochoński:

– dofinansowanie remontu drogi wzdłuż Szpitala Chorób Płuc w kierunku Balatonu - 
stwierdził, że temat zostanie jeszcze raz przeanalizowany i być może wykonanie tej 
drogi zostanie ujęte w ramach rewitalizacji ośrodka wypoczynkowego Balaton,

– wykonanie oświetlenia ulicznego - stwierdził, że ma nadzieje, iż obecnie zadania 
dot.  oświetlenia  będą  wykonywanie  szybciej,  zadania  które  będą  mogły  zostać 
wykonane w bieżącym roku zostaną zrealizowane, natomiast nie wykonanie zadań 
będzie się wiązało z przesunięciem środków na te cele w przyszłorocznym budżecie, 
chyba że Rada Miejska zdecyduje o przesunięciu środków na inne cele, jednakże 
rekomendowane będzie dokończenie zadań rozpoczętych.

– Radny J. Wyleżych:
– sugestia umieszczenia w Regulaminie utrzymania czystości i porządku w Mieście 

kwestii dot. wywozu odpadów wielkogabarytowych - stwierdził, że uwaga zostanie 
przekazana zespołowi opracowującemu nowy regulamin,

– podmyta  studzienka  deszczowa  na  ul.  Ofiar  Oświęcimskich  -  stwierdził,  że 
Prezydent resortowy zapisał tę informację.

– Pan E. Porwolik:
– ul.  Syrokomli-  podziękował  za  zajęte  stanowisko,  powiedział,  że  przekaże 

informację Staroście Powiatu.
– Radny Cz. Rychlik:

– miejsca postojowe na ul. Pszowskiej - powiedział, że Miasto nie wykonuje na tej 
ulicy żadnych zadań. Dodał, że być może Powiat przesłał informację do naszego 
Wydziału z zapytaniem, co również może oznaczać, że Powiat planuje wykonać coś 
na tej ulicy bądź planuje zmienić plan przestrzenny.

– Radny A. Króliczek:
– skrzyżowanie Rybnicka-Chrobrego -  temat  był  poruszany na spotkaniu z  Panem 

K.  Rajem  Dyrektorem  O/Katowice  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych 
i Autostrad na temat m.in. dalszej budowy DK 78, która w przyszłym roku w teorii 
powinna  dojść  do  granic  Wodzisławia  Śl.  Jednakże  zaznaczyć  należy,  iż  na 
wodzisławski  odcinek  nie  ma w ogóle  przygotowanej  dokumentacji,  w związku 
z czym prowadzone są uzgodnienia a wszystkie zgłaszane postulaty np. dotyczące 
prawoskrętów, chodników są brane pod uwagę. 

– remont ul. Chrobrego - powiedział, że prawdopodobnie PZD nie będzie wykonywał 
remontu ul. Chrobrego w związku z faktem, iż Dzielnica Radlin II będzie pierwszą 
dzielnicą w której, w roku 2008 wykonywana będzie kanalizacja.

– Pan L. Kolorz:
– dofinansowanie Rad Dzielnic - mówiący przyjął uwagę na temat dofinansowania 

Rad  Dzielnic.  Stwierdził,  że  sprawdzone  zostaną  współczynniki  procentowe 
w dzielnicach. Dodał, że Dzielnica Radlin II oraz Zawada są Dzielnicami w których 
Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta jest najczęściej i w tych dzielnicach 
najwięcej  spraw jest  realizowanych.  Zauważył,  że  w Dzielnicy  Radlin  II  będzie 
wykonywana termomodernizacja SP Nr 17 i jest to bardzo kosztowna inwestycja, 
której nie dolicza się do środków Rady Dzielnicy, jak również rozpoczęto wykup 
terenów pod budowę parkingu przy ul. Chrobrego i to również nie zostało ujęte w 
wykazie. W związku z powyższym wynika, że nie należy wszystkiego przeliczać 
procentowo.

Radny A. Króliczek stwierdził, że jeżeli jest mowa o ul. Chrobrego to głównie chodzi o sfrezowanie 
garbów a nie generalny remont drogi i chodnika.
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Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził, że jeżeli chodzi o ul. Chrobrego to jeszcze na ten temat 
będą prowadzone rozmowy. Następnie poinformował, że do Prezydenta Miasta oraz do wiadomości 
Rady  Miejskiej  wpłynęło  pismo  Pana  K.  Banasia  dotyczące  jego  rzekomej  rezygnacji 
z członkostwa w Radzie Muzeum (mówiący odczytał pismo Pana K. Banasia które stanowi akta 
Biura  Rady  Miejskiej).  Stwierdził,  że  lista  osób  zasiadających  w  Radzie  Muzeum  była 
proponowana przez p.o. Dyrektora Muzeum zauważył, że skład tej Rady jest ograniczony zapisem 
znajdującym się w statucie Muzeum. Dodał, że swój akces do Rady Muzeum zgłosiły autorytety 
które  bezpośrednio  zajmują  się  muzealnictwem,  wykopaliskami  archeologicznymi,  które  mogą 
lobbować muzeum w jednostkach kultury czy uniwersytetach na terenie Polski oraz są chętne do 
współpracy  jak  np.  Pan  Idzi  Panic.  Powiedział,  że  Pan  Dyrektor  Muzeum udzieli  odpowiedzi 
pisemnej Panu K. Bansiowi. Mówiący również nawiązał do uroczystości 11 listopada, zapraszając 
wszystkich  Radnych  do  udziału  w  uroczystych  obchodach  Święta  Niepodległości,  które 
rozpoczynają się o godz. 11,30 uroczystą Mszą Św., przed  Mszą nastąpi przemarsz od Muzeum 
pod Pomnik Powstańców Śląskich. Natomiast o godz. 18,00 w USC odbędzie się koncert Michała 
Bajora  poświęcony  pamięci  zmarłych  mieszkańców miasta  Wodzisławia  Śl.,  na  który  również 
zostali zaproszeni kombatanci, aby w sposób uroczysty uczcić to święto. 

Radny E. Szczygieł poprosił w imieniu mieszkańców miasta, aby w miarę możliwości uregulować 
kwestię włączania i wyłączania oświetlenia ulicznego.  

Radny R. Szamatowicz nawiązał do odczytanego przez Prezydenta Miasta pisma Pan K. Bansia 
stwierdził, że na ostatniej sesji jak i Komisji Oświaty(...) mówiący podnosił kwestię powiększenia 
składu Rady Muzeum,  jednak Pan Dyrektor  poinformował  Komisję  Oświaty(...)  a  później  całą 
Radę  Miejską,  iż  Pan  K.  Banaś  zrezygnował  z  działalności  w  Radzie  Muzeum.  W  związku 
z  powyższym  Pan  Dyrektor  wprowadził  Radę  Miejską  w  błąd.  Następnie  zaapelował  do 
Przewodniczącego Rady Miejskiej jak i do całej Rady Miejskiej, aby w jakikolwiek sposób zadość 
uczynić za zaistniałą sytuację np. zmieniając zapis Statutu Muzeum dotyczący składu ilościowego 
Rady Muzeum. 

Radny  J.  Kaczyński  odczytał  zapis  protokołu  z  sesji  z  dnia  27.09.2007r.:”/.../Pan  S.  Kulpa 
poinformował,  że  w  Statucie  Muzeum  znajduje  się  zapis  określający  5  osobowy  skład  Rady 
Muzeum,  dlatego  nie  ma  możliwości  poszerzenia  składu  osobowego  tej  Rady.  Stwierdził,  że 
rozmawiał  z  Panem  Banasiem,  który  zrezygnował  z  zasiadania  w  Radzie  Muzeum,  jednakże 
w dalszym ciągu będzie współpracował z Muzeum oraz będzie prowadził lekcje muzealne.”

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że tę kwestię wyjaśnia Prezydent Miasta, a ostateczna 
odpowiedz jaka zostanie udzielona Panu K. Banasiowi zostanie przedstawiona na sesji w miesiącu 
listopadzie.

Nikt więcej nie zabrał głosu.

Ad 12.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  obrad   14  sesji  został  wyczerpany 
i zamknął obrady o godz. 14,40.

Protokołowała:
Zuzanna Rduch Wydział Organizacyjny.                                           Przewodniczący

Rady Miejskiej
Wodzisławia Śląskiego

Lech Litwora
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